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– 1989. augusztus 1. napjával
vetted át tõlem a Szarvas és Vidé-
ke hetilap szerkesztését. Olyan
idõszakban, amikor már érzõdött
a rendszerváltás, Szarvason is
megalakultak az új  pártok.
Nem lehetett könnyû ebben az
idõszakban újságot „csinálni”.
Hogyan emlékszel vissza erre az
idõszakra?

– Õszintén bevallom, hogy éle-
tem egyik legnehezebb idõszaka
volt, valóban nem volt könnyû
újságot „csinálni”. De akkor úgy
éreztem, hogy a Szarvas és Vidé-
ke is hozzájárulhat valamivel a
rendszerváltást megelõzõ közéleti
megújuláshoz, és ez a gondolat
lelkesített.

– Október 23-án Szûrös Mátyás
köztársasággá nyilvánította Ma-
gyarország állami státuszát. A
pártok egyre erõteljesebben lép-
tek fel minden kérdésben, így
természetesen az újsággal kap-
csolatban is. Hogyan sikerült
megõrizni a viszonylagos pártat-
lanságot?

– A pártok erõteljes fellépései-
vel akkor találkoztam elõször.
Nagyon erõszakosnak találtam
néhány újsütetû pártpolitikus
megnyilvánulását az újság szer-
kesztõségében, arról nem is be-
szélve, hogy esetenként a nyom-
dafestéket nehezen viselõ nyilat-
kozatok közzétételt is követelték.
Akkor ez az újdonság erejével
hatott, ma már nem lepõdnénk
meg rajta. De volt olyan „ügyfe-
lem” is a szerkesztõségben, aki
délelõtt a legvadabb sértéseket
vágta a fejemhez, aztán délután
virágot küldött és bocsánatot kért.

– Az ideiglenes köztársasági
elnök – a kerekasztal megbeszé-
lések értelmében –kiírta az or-
szággyûlési választásokat 1990
tavaszára. A Szarvas és Vidéke
sem maradhatott ki a kampány-
ból. Milyen módszerrel tudtad
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biztosítani – mint felelõs szerkesz-
tõ – az egyensúly elvét, a kam-
pányban részt vevõ pártok és kép-
viselõjelöltek bemutatásának
egyenlõ esélyeit?

– Nem voltam egyedül az úgy-
nevezett „egyensúlyi” kérdések
eldöntésében, sok segítséget kap-
tam ebben szerkesztõségi kollégá-
imtól, akiknek a nevét azért nem
akarom felsorolni, mert aki fella-
pozza az akkor megjelent Szarvas
és Vidéke lapszámait, találkozik
a nevükkel. Mindenesetre ez sem
volt könnyû feladat, minden po-
litikai közleményt patikamér-
legre tettünk, számoltuk a so-
rokat is, de hogy az mindenki-
nek jó legyen, azt mi sem tudtuk
megoldani.

– Szarvason és körzetében a
választás elsõ fordulóban eldõlt.
Deme Zoltán evangélikus lelkész
az MDF és az SZDSZ  közös je-
löltjeként több mint 50 százalékot
szerzett és lett az új Parlament
képviselõje. Voltak-e olyan törek-
vései, hogy befolyásolja az újság
arculatát, különösen azt követõ-
en, hogy szakított az SZDSZ-szel,
s a Magyar Demokrata Fórum
frakciójának tagja lett?

– Deme Zoltán március 25-én
lett országgyûlési képviselõ, én
pedig április 30-án köszöntem le
a fõszerkesztõségrõl. Ez az egy
hónap már kevés volt ahhoz, hogy
esetleges befolyásolási kísérletei
kibontakozzanak.

– A tavaszi választásokat köve-
tõen hamarosan lemondtál a lap
szerkesztésérõl. Milyen okai vol-
tak lemondásodnak?

– Konfliktuskerülõ személyisé-
gem nem volt alkalmas arra, hogy
az akkori városi politikai helyze-
tet a Szarvas és Vidéke hûen tük-
rözni tudja. Ezt kénytelen voltam
belátni és úgy döntöttem, hogy
inkább a vállalkozói szférában
próbálom megtalálni a boldogu-
lásomat.

– Hogyan emlékszel vissza arra
a 9 hónapra, szerkesztõi munkád-
ra, akkori élményeidre, vélemé-
nyekre és kudarcokra két évtized
távlatából?

– Összességében, és annyi év
távlatából már nagyon szép em-
lék maradt ez az idõszak. Érdek-
lõdésem a lapszerkesztés iránt a
késõbbiekben is megmaradt, mert
vállalkozóként több évig szer-
kesztettem egy üzleti hetilapot.

Kudarcnak tekintem, hogy na-
gyon hamar feladtam azt a célt,
amit kinevezésemkor magamra
vállaltam, eredménynek tekintem,
hogy a lap elsõ kinevezett, fõál-
lású fõszerkesztõjeként – elõbb

említett munkatársaimmal együtt
– egy sikeres és színvonalas vá-
rosi lapot sikerült elindítanunk,
ami a mai napig így van.

Köszönöm a beszélgetést!
Pilishegyi József
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